



الجمعية البرلمانية الآسيوية
اللجنة الدائمة للموازنة والتخطيط
باكو، أذربيجان



20 - 24 شباط/ فبراير 2024

جدول الأعمال التفصيلي

(1) إقرار جدول الأعمال

إن المشاركين مدعوون لاعتماد مشروع جدول الأعمال.

(2) الكلمة الافتتاحية من قبل رئيس الاجتماع

سيلقي رئيس الاجتماع الكلمة الافتتاحية.

(3) تقرير الأمانة العامة

ستقدم الأمانة العامة تقريراً موجزاً عن آخر أنشطة اللجنة الدائمة.

(4) النظر في مشروع القرار الذي أوصى به المجلس التنفيذي الثاني

خلال اجتماع اللجنة الدائمة الذي عقد في 10-11 تموز/ يوليو 2023، في طهران، إيران، تم الاتفاق على أن الدفع المتساوي سيكون نموذجاً للاشتراكات المقررة. وأرجى اتخاذ القرار النهائي بشأن مبلغ الاشتراكات إلى اجتماع المجلس التنفيذي. في الاجتماع الأول للجنة التنفيذية في تشرين الثاني/نوفمبر 2023 في أنطاليا، تركيا، تم الإعراب عن آراء بشأن مساهمة سنوية تتراوح من 15000 دولار أمريكي كحد أدنى إلى 50000 دولار أمريكي كحد أقصى للموازنة السنوية للجمعية البرلمانية الآسيوية. وذكرت بعض الوفود بأن اللجنة الدائمة قد اعتمدت بالفعل المساواة في تسديد الاشتراكات المقررة. كما اقترح أن الموازنة المقدرة والرمزية البالغة 1 مليون دولار أمريكي، مقسومة على الدول الأعضاء الـ 44، ستؤدي إلى مساهمة تقريبية قدرها 20000 دولار أمريكي لكل دولة عضو سنوياً. سيتم تعويض أولئك الذين يعانون من قيود مالية من قبل الآخرين. وخلص الرئيس إلى أنه بمجرد أن تعد الأمانة العامة للجمعية البرلمانية الآسيوية الموازنة المقدرة للعام 2024، سنتمكن من اتخاذ قرار بشأن مبلغ الاشتراكات المقررة.

(5) ما يستجد من أعمال.



Asian Parliamentary Assembly



Standing Committee on Budget and Planning

Baku, Azerbaijan
20-24 February 2024



Annotated Agenda

1. Adoption of the Agenda:

Participants are invited to adopt the draft Agenda

2. Opening Remarks by Chairperson:

The Chair will present opening Remarks

3. Report of the Secretariat:

The Secretariat will present a summary report on the latest activities of the Standing Committee.

4. Consideration of the Draft Resolution recommended by the 2nd Executive Council:

During the SC meeting held on July 10-11, 2023, in Tehran, Iran, it was agreed that equal payment would serve as the model for Assessed Contribution. The final decision on the contribution amount was deferred to the Executive Council Meeting. At the first Executive Committee Meeting in November 2023 in Antalya, Türkiye, views were expressed regarding an annual contribution ranging from a minimum of 15,000 USD to a maximum of 50,000 USD for APA annual budget. Some delegations reminded that equal payment for assessed contributions has already been adopted by the Standing Committee. It was also proposed that an estimated and symbolic budget of 1 million USD, divided by 44 member states, would result in an approximate contribution of 20,000 USD per member state per year. Those with financial limitations will be compensated by others. The chair concluded that once the APA Secretariat prepares the estimated budget for 2024, we will be able to decide on the amount of assessed contribution.

5. other matters.